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عزت ا...  مهرآوران: 
بیشتر نقش های 
طنز بازی کردم

بازیگــر تلویزیــون و سینمــا، در رابطه 
با برخی از نقش های خــود در مجموعه های 
تلویزیونی توضیحاتی ارائه داد. عزت ا... مهرآوران، 
در خصــوص بــازی در مجموعه تلویزیونی 
»زن زندگی مردزندگی« اظهارکرد: نام این 
سریال نشان می دهد که روایتگر موضوعاتی 
در ارتباط با زندگی مردم است و این سریال 
می تواند پیام های بسیار خوبی برای مردم و 
تماشاگران داشته باشد و من هم نقش پدر را 
در این سریال بازی می کنم که سه فرزند دارد 
و آنها، بیشتر در کنار پدر و مادرشان هستند 
و همین باعث خوشحالی ها و گاهی اوقات، 
ناراحتی ها می شود و امیدوارم با نقشی که بازی 
می کنم بتوانم رضایت مردم و تماشاگران را 
به دست بیاورم و این موضوع باعث دلگرمی من 
شود. این هنرمند درباره نقش هایش توضیح 
داد: هر نقشی که بازی کرده ام اگر از آن نقش 
خوشم نمی آمد بازی نمی کردم و از میان همه 
نقش هایی که ایفا کرده ام، نقش »پدرحبیب« 
در سریال »لیسانسه ها و فوق لیسانسه ها« بسیار 
به دلم نشست. زیرا بازی حبیب به دلم نشسته 
بود. وی تصریح کرد: در سریال »می خواهم زنده 
بمانم« بازی بسیار زیبای علی شادمان واقعا 
من را به بازی آورد و باعث شد که نقش خود را 
بهتر ایفا کنم و در حقیقت، این دو اثر که آخرین 
کار های من است را بسیار دوست دارم البته 
بقیه نقش هایی که ایفا کرده ام را هم دوست 
دارم چراکه همه نقش هایم مانند بچه های من 
هستند و هنگامی  ه به آن فکر می کنم، انرژی 
مضاعف می گیرم و ان شاءا...، هر کسی با من هم 
بازی بوده است، سلامت و شاد باشد. وی ادامه 
داد: در هر کاری، علاوه بر سختی ها، تحمل 
و صبوری هم وجود دارد و به همین دلیل، ما 
هم تحمل می کنیم، چون می خواهیم کاری 
کنیم که کارهایمان مورد رضایت مردم باشد و 
باور کنیم که ما نوکر مردم هستیم. مردمی که 
اگر ما را نبینند ما باید چکار کنیم؟ بنابراین، با 
همه سختی هایی که مضاعف شده و کرونا هم 
آن را دو چندان کرده است در حال کار کردن 
هستیم و خدا هم با ماست. مهرآوران افزود:در 
طول این پنجاه و سه سال، بیشتر نقش های 
طنز بازی کردم، اما در این نقش جدی هستم و 
حالا اگر جا هایی شود کمدی کاری های خاص 
خود را دارم اما به طورکلی، این نقش جدی است 
که تمام تلاشم این است که بتواند مورد توجه 

تماشاگران قرار گیرد.

خبـــر 
امید  به  واکسیناسیون

نمـــایش »احتمالات علـــی شمــس« 
به نویسندگــی و کارگردانی علی شمس 
قرار است آذر سالـجاری در سالن چهارسوی 
مجموعه تئاترشهــر روی صحنه برود. علی 
شمس نویسنده، بازیگر و کارگردان تئاتر 
درباره وضعیت اجرای نمایش »احتمالات 
علی شمس« که تولید آن به دلیل شرایط 
و محدودیت های کرونایی ۲ سال به طول 
انجامید، گفت: ۲ سال است که تولید و تمرین 
»احتمالات علی شمس« را شروع کرده ایم 
ولی مدام به دلیل محدودیت ها و تعطیلی های 
کرونایی متوقف شده است. تمام سعی و تلاشم 
بر این است که این نمایش را آذر سالجاری در 
سالن چهارسوی مجموعه تئاترشهر روی صحنه 
ببرم. وی اظهارکرد: با توجه به سرعت و ریتم 
واکسیناسیون امیدوارم شرایط برای اجرای 
»احتمالات علی شمس« فراهم شود. شمس 
درباره وضعیت تولید این اثر نمایشی با توجه 
به شرایط اقتصادی موجود و تعویق اجرای 
آن به دلیل شرایط کرونایی، یادآورشد: دکور 
نمایش سنگین است و هزینه مواداولیه ساخت 
دکور ۳ برابر شده است. برای ساخت آکسسوآر 
نمایش نیز هزینه های بالایی را صرف کردیم. وی 
ادامه داد: اگر قرار باشد نمایش را با درنظرگرفتن 
پروتکل های بهداشتی و نیمی از ظرفیت سالن 
روی صحنه ببریم، برنامه ریزی ام برای ۲ اجرایی 
بودن نمایش است. کارگردان »احتمالات علی 
شمس« درباره اینکه چرا نمایش خود را پیش تر 
از این در سالن های خصوصی تئاتر به صحنه 
نبرد، تصریح کرد: در سالن های خصوصی اساسا 
حمایتی وجود ندارد و در عین حال سالنی 
خصوصی که بتوانند تامین کننده امکانات 
مورد نظر اجرای این نمایش باشد وجود ندارد. 
ضمن اینکه برای اجرای »احتمالات علی 
شمس« به دنبال تک اجرا هستم در حالی که 
سالن های خصوصی میزبان ۲ یا ۳ نمایش در 
آن واحد هستند. اساسا تا وقتی سالن های 
خصوصی به فکر کف فروش و اجرای همزمان 
۳ نمایش هستند، تمایلی به اجرا در آنها ندارم. 
شمس با بیان اینکه موضوع نمایش »احتمالات 
علی شمس« مواجهه شهروند ایرانی با تئاتر 
در طول تاریخ است، درباره گروه بازیگران 
نمایش گفت: در این نمایش مازیار سیدی، 
عزالدین توفیق، امیر باباشهابی، بهاره افشاری، 
دانیال خیرخواه، آرش اشاداد، افسانه کمالی، 
محمدامین پازوکی و نسیرن درخشان زاده 
به ایفای نقش می پردازند. وی در پایان سخنان 
خود درباره وضعیت واکسیناسیون بازیگران 
»احتمالات علی شمس«، تاکید کرد: اکثر 
بازیگران نمایش واکسیناسیون را انجام داده اند 
که البته از طریق تئاتر نبوده بلکه به دلیل حضور 
در پروژه های تصویری یا به صورت شخصی 

انجام شده است.

بازیگر سینما و تلویزیون از حضور در سریال 
»افرا« و شخصیت »مهتاب« که پیش از این در 
تلویزیون نبوده است، سخن گفت. مینا وحید، 
درباره دلایل پذیرفتن نقش »مهتاب« بیان کرد: 
بعداز سریال »بانوی عمارت« سالی ۶ یا ۷ سریال به 
من پیشنهاد می شد اما من همیشه نسبت به پذیرش 
نقش سختگیر بوده ام به همین دلیل نمی توانستم 
آنها را بپذیرم. وی با اشاره به آخرین سریال خود در 
تلویزیون گفت: خود »بانوی عمارت« هم شرایط 
بسیار خاصی داشت عزیزا... حمیدنژاد کارگردان 
هنرمند و خاصی بود و این سریال فیلمنامه خوبی 
داشت که باعث شد حضور در آن برایم جالب 
باشد. نقش جواهر هم شخصیت عجیبی داشت و 
همه اینها دلیلی شد در آن سریال بازی کنم. مینا 
وحید با اشاره به جذابیت های »افرا« و حضور در 
آن اظهارکرد: از جمله دلایل پذیرش »افرا« همین 
واقع گرایی در فیلمنامه بود .»مهتاب« تصویری 
از یک زن قدرتمند است که به حقوق فردی و 
اجتماعی خود آگاه است و با تمام تلاشی که برای 
حفظ خانواده دارد از خواسته های به حق خود نیز 
نمی گذرد. بازیگر »افرا« تصریح کرد: »مهتاب« 
یک جراح متخصص است که در شرط ضمن عقد 
با همسرش مقرر کرده است که بعداز یکسال به 
تهران بروند و همسرش هم به آن متعهد شده اما 
بعداز سال ها که از زندگی مشترکشان گذشته به 
تعهد خود پایبند نبوده است و همین معضلات 
باعث کینه و دلسردی در زندگی زناشویی این 
دو شده است. مینا وحید با اشاره به ویژگی های 
شخصیتی نقش خود گفت: این موقعیت به گونه ای 
بود که به نظرم آمد به بهترین شکل می توانم آن را 
به مخاطب هم منتقل کنم. او زنی درون گراست و 
این مشکلات را تاکنون بیرون نریخته است، او دختر 
تنهایی است و من فکر می کنم تا این بخش از قصه 
هم مردم به خوبی باورش کردند. این بازیگر درباره 
ضرورت نمایش چالش های جدید و به روز با زندگی 
مردم در سریال ها و تاثیر آن در زندگی روزمره افزود: 
بهتر است در تلویزیون سریال هایی ساخته شود که 
درد روز جامعه را به تصویر بکشد چرا که مخاطب 
امروز تلویزیون جوانان تحصیلکرده ای هستند که 
چالش ها و  دغدغه هایشان با آنچه در سریال ها 

نمایش داده می شود متفاوت است و اگر تلویزیون 
به این دغدغه ها بی توجهی کند مخاطب خود را از 

دست می دهد.
 واکنش به سکانس احیای بیمار

وی در واکنش به سوالـــی درباره یکی از 
سکانس های سریال که به احیای یکی از بیماران 
در حال مرگ با استفاده از شوک می پردازد و موجب 
انتقادهایی توسط کاربران شبکه های اجتماعی 
شد، گفت: جواب این قسمت به من ارتباطی پیدا 
نمی کند و من به عنوان بازیگر همه آنچه را که 
کارگردان می گوید اجرا می کنم و البته تلاشم 
هم این است که به بهترین نحو اجرایی شود. با 
این حال برای همین سکانس دو متخصص آن 
زمان به بیمارستان لاهیجان آمدند و همه مراحل 
احیا را توضیح دادند و بعداز آن بود که کارگردان 
این سکانس را تصویربرداری کرد. وی با اشاره به 
بازخوردهایی که در همین مدت پخش از مخاطب 
داشته است، تصریح کرد: کمترین مشکل این نسل 
همین سردبودن و بی اهمیت بودن همسرانشان 
است و به من پیغام می دهند که همسر من هم سرد 
و بی توجه است و حالا راهکاری که در فیلمنامه 
می آید می تواند راهکاری برای روزمره مردم در 

زندگی های واقعی شان باشد.
 توفیقی با بازیگر در صلح است

این بازیگر درباره نحوه کار با توفیقی نیز تصریح 
کرد: بهرنگ توفیقی با بازیگر در صلح و در تعامل 
است. اگر اختلاف نظری داشتیم درباره اش صحبت 
می کردیم و اگر من نمی توانستم ایشان را قانع کنم 
به حرف او گوش می دادم چون به هرحال کارگردان 
بود و در زمینه تخصصی اش من می پذیرفتم. با این 
حال فیلمنامه هم به قدری درست بود که چالش 
چندانی نداشتیم، من معمولا فیلمنامه ها را که 
می خوانم با خودم می گویم این دیالوگ ها چیست 
ولی این فیلمنامه به بازی من کمک می کرد و 
بسیار آن را دوست داشتم. وی درباره اینکه چرا 
معمولا بیان مشکلات در سریال ها و اثرگذاری آن 
به تراژدی های تلخ منجر می شود توضیح داد: این 
فیلمنامه آنطور که خوانده ام در بخش هایی با اشک 
و تلخی هایی همراه است اما فکر نمی کنم تلخی های 
آن خیلی زیاد باشد. اینجا لج و لجبازی زن و شوهری 

و عشق دو جوان را می بینیم، مشکلاتی هم بین این 
خانواده ها پیش آمده است، یک نفر کشته شده 
و چالش های جدیدی به وجود می آید که بیشتر 
قصه را اتفاق محور کرده است تا تراژیک. بازیگر 
»شهرزاد« درباره تم تلخی و اندوه در سریال ها نیز 
افزود: بهتر است که فیلم و سریال از احساس مخاطب 
سوءاستفاده نکند. وقتی نمی دانیم فیلمنامه را چطور 
جلو ببریم از احساسات او استفاده می کنیم. فیلم و 
سریال هایی هست که یک نفر کشته می شود و تا 
انتها مخاطب را با همان تم جلو می برد و مخاطب 
هم ممکن است با ان همراه شود و حتی این غم او را 
دچار کاتارسیسم )رهایی( کند که از اینکه به جای 
قهرمان داستان در این موقعیت تلخ قرار نگرفته 
است خوشحال باشد. این بازیگر در پاسخ به سوالی 
درباره اینکه چگونه از نقش »مهتاب« و تعارض هایی 
که در این شخصیت وجود دارد برآمده است، گفت: 
»مهتاب« ابعاد مختلف شخصیتی دارد. از طرفی 
یک زن تحصیلکرده و جراح است که شخصیت 
منحصربه فردی است و از طرفی شخصیتی درونگرا 
و تودار است و بیشتر از اینکه حسی باشد منطقی 
است و من باید همه این ابعاد را نمایش می دادم. 
وی در توضیح بیشتر این چالش ها افزود: ممکن 
نیست بازیگر نقشی را بپذیرد اما درگیر احوالات آن 
نقش نشود چرا که ایفای یک نقش به نحو احسنت 
مستلزم درک ریز و بم شخصیت نقش و عجین شدن 
با خوشی ها و مصائب آن است. در مورد »مهتاب« 
»افرا«، از آنجا که شخصیت در بحرانی ترین موقعیت 
زندگی اش بود، درگیری و زندگی سرد با همسر، 
متهم به قتل شدن و تصمیم گیری برای زندگی 
کودکی که بار مسئولیت بزرگی بر دوش این زن 
می گذارد، همه و همه روزهای پر فشاری را برای 
من به عنوان بازیگر رقم زد چرا که نمی شد از حال و 
هوای »مهتاب« جدا باشم و می خواستم »مهتاب« 
باورپذیری بیافرینم. مهتاب »افرا« قبلا در تلویزیون 
نبود. این بازیگر که در حال حاضر مشغول بازی در 
سریال »جزیره« به کارگردانی سیروس مقدم است، 
اظهارکرد: غیراز سریال »جزیره« برای اولین بار در 
یک کمدی هم بازی می کنم که چالش جدیدی برایم 
است و امیدوارم از این تیغ دو لبه بگذرم. احساس 
می کنم به اندازه کافی با کارگردانان حرفه ای و فیلم 
و سریال های جدی و هنری کار کرده ام و با این اثر 
کمدی اولین بار است که در یک سریال تجاری ظاهر 
می شوم. برای خودم چالش بود که ببینم چطور در 
آن ظاهر می شوم و البته در اینجا هم کارگردانی 
حرفه ای بر سر کار است. وی درباره حضورش در 
این اثر تجاری عنوان کرد: شاید اگر دو سال پیش 
پیشنهاد می شد نمی پذیرفتم و آن زمان نمی توانستم 
خطر کنم. اما الان به این نتیجه رسیدم که می توانم 
در آن حضور داشته باشم اینگونه هم نیست که کاری 
پیشنهاد شود و بپرسم که مسائل مالی آن چقدر 
است یا اینکه چون پروژه ای ندارم سریالی را بپذیرم 
وگرنه از »بانوی عمارت« تا »افرا« سه سال در خانه 
نمی ماندم و از میان پروژه ها، کاری را قبول می کردم.

پـردیس پورعابدینـــی بـــه 
»بی مادر«، نخستین فیلم سینمایی 
سیدمرتضـــی فاطمـی پیوست. 
»پردیس پورعابدینی« به ترکیب 
بازیگران فیلم سینمایی »بی مادر« 
بــه کارگردانی و نویسنـــدگی 
سیدمرتضی فاطمی اضافه شد تا پس 
از حضور در سریال شبکه نمایــش 
خانگی »آقازاده« و معرفی به عرصه 
هنر، برای نخستین بار در »بی مادر« 
ایفای نقش شخصیت اصلی یک اثر 
سینمایی را تجربه کند. پیش از این 
حضور امیر آقایی، پژمان جمشیدی 
و آناهیتا درگاهی در نخستین ساخته 
سینمایــی سیدمرتضــی فاطمی 
قطعی شده بود. »بی مــادر« طی 
روزهای آتی در تهران کلید می خورد 
و به زودی ترکیب سایر بازیگران 
و عوامل پشت دوربین آن معرفی 

خواهند شد.

»پردیس پورعابدینی« 
در »بی مادر«

با ادامه تصویربرداری سریال 
»مستوران« مزدک رستمــی به 
جمع بازیگران این سریال اضافه شد. 
مزدک رستمی به جمع بازیگران 
سریال »مستوران« به کارگردانی 
مسعود آب پرور و تهیــه کنندگی 
عطا پناهی پیوست. تصویربرداری 
این سریال همچنان در شهــرک 
مستوران ادامــه دارد و تاکنون 
حمیدرضا آذرنگ، نازنین فراهانی، 
رویا میرعلمی، بیـژن بنفشه خواه، 
الهام جعفرنژاد، عیسی یوسفی پور، 
صفــا آقـاجــانی، مزدک رستمی، 
رسول نقوی، حامد محمودی و جواد 
انصافی مقابل دوربین قرار گرفته اند. 
سازمان هنری رسانه ای اوج سریال 
»مستوران« را برای پخش از رسانه 

ملی می سازد. 

کارگـــردان فیلــم سینمایی 
»جنایت بی دقت« بیــان کرد که 
زمان دقیق اکران این اثر سینمایی 
هنوز مشخص نیست. شهرام مکری 
گفت: »جنایت بی دقت« با یک 
بداقبالی به دلیل شیوع کرونا طی 
۲ سال گذشته مواجه شده و در واقع 
می توان گفت سینمای ایــران طی 
۲ سال گذشته به ناچار نتوانسته 
است برنامه مناسبی برای اکران و 
نمایش فیلم ها داشته باشد. »جنایت 
بی دقت« نیز در همین ۲ سال آماده 
نمایش در ایران بود، اما بنا به همین 
دلایل تا امروز روی پرده سینماها 
نرفته است. کارگردان فیلم سینمایی 
»ماهی وگربه« بیــان کرد: با تمام 
شرایطی که در حال حاضر سینمای 
ایران پیش رو دارد، نمی توانم دقیقا 
بگویم »جنایت بی دقت« چه زمانی 
در ایران اکران می شود. وی ادامه داد: 
شرکت پخش »نمایش گستران« 
پیش از یکسال پیش، برای نمایش 
»جنایت بی دقت« با تهیه کننده فیلم 
قرارداد بسته است، اما در تمام این 
مدت در انتظار شرایط مناسب برای 
اکران این فیلم بوده و هستیم. مکری 
در پایان گفت: امیدوارم به زودی، 
بتوانم این فیلم را روی پرده سینما 
ببینم، در واقع من هم فیلم را چندبار 
آن هم در جشنواره های مختلف روی 
پرده سینما دیده ام، در نتیجه برای 
من هم اتفاق خوبی است که بتوانم 
»جنایت بی دقت« را حداقل یکبار و با 
خیال راحت روی پرده سینما ببینیم.

 مزدک رستمی 
بازیگر »مستوران« شد

 انتظار برای 
شرایط  مناسب

سینمــا
حمیدرضا   قطبی:

سینمای کودک با »خیال« معنا پیدا می کند
کارگردان »قطار آن شب« با اشاره به اینکه بدون خیال هنر و 
سینما معنای خود را از دست می دهد، گفت: کسی که برای کودک 
فیلم می سازد، باید بر فانتزی  اشراف کامل داشته باشد. حمیدرضا 
قطبی افزود: در ابتدا باید بگویم جشنواره ها مشوق فعالیت های 
هنری هستند و با تلاش و ارائه راهکار برای حل مسائل و همین طور 
گفت وگوکردن با متولیان امر می توان به اکران آثار کودک در 
آینده امید داشت. این کارگردان تحسین شده جشنواره سی ودوم 
درباره بحث محتوایی در آثار کودک، گفت: باید زاویه نگاه از بالا 
به سینمای کودک یا نوجوان تغییر پیدا کند و از جانب مسئولان 
به سینماگران حوزه کودک ونوجوان آزادی عمل داده شود. چراکه 
نگاه های ممیزی محور برای مسئولان اولویت هایی را به وجود 
می آورد که این اولویت ها به سینمای کودک، سینماگر و حتی 
خود کودکان ارتباطی ندارد، بنابراین باید در این خصوص، در 
جشنواره  فیلم کودک با صاحبان اندیشه و هنر بحث، گفت وگو و 
مشورت کرد تا مسائل به روز شود و در حوزه جامعه شناسی کودکانه 
فعالیت هایی ویژه شکل بگیرد. چون نمی توانیم با داده هایی که از 
پیش تعیین شده بگوییم در ذهن کودک و نوجوان چه می گذرد 
و به بررسی و تفحصی ویژه در این زمینه نیاز است. قطبی ادامه 
داد: من منکر تلاش هایی که در حوزه کودک از جانب متولیان در 
گذشته شده، نمی شوم اما گمان می کنم هنوز بیش از اینها نیاز 
داریم به مقوله فانتزی در سینمای کودک بها دهیم، زیرا در فانتزی 
میدان گسترده ای وجود دارد که لازمه حضور در آن عرصه، داشتن 
دیدی وسیع و نگاهی باز است. وی درباره شعار »سینما سرزمین 
خیال« افزود: در فضای سینمای کودک همواره خیال وجود 
دارد و فیلمسازان و فیلمنامه نویسان به این مقوله بسیار اهمیت 
می دهند. اصلا بدون خیال هنر و سینما معنای خود را از دست 
می دهند. کارگردان قطار آن شب تاکید کرد: امروزه با ابزار جدید 
و تکنولوژی های تازه که کودک را از سنین پایین با »مدیا« مواجه 
می کنند، دنیای کودک وسیع می شود، بنابراین کسی که برای 
کودک فیلم می سازد باید بر فانتزی  اشراف کامل داشته باشد و با 
سرمایه گذاری درست به اجرای عملی ایده هایش فکر کند، چرا که 
با فراهم آوردن ابزار مورد نیاز، می توان تخیل را در آثار سینمایی به 
ترسیم کشید. قطبی خاطرنشان کرد: اگر قرار است به اکران خوبی 
در سینمای کودک برسیم که بازگشت مالی هم برای صاحب آثار 
داشته باشد، نیاز است که یک هم پوشانی بین »جشنواره بین المللی 
کودکان ونوجوانان« و »جشنواره فیلم رشد« صورت بگیرد. گمان 
می کنم با کمک این دو جشنواره، بستری برای اکران آثار خوب 

کودک فراهم شود.

تئــاتر

کوتــاه

آخرین وضعیت بازگشایی تالارمولوی
 تا یکسال جدول اجراها بسته است

مدیر مرکــز تئاتر مولــوی اعلام کرد که هنوز دانشگاه تهران 
ابلاغیه و دستورالعملــی درباره زمان و چگونگی بازگشایی 
مجدد این مرکز نداده و این مجموعه با انباشت تعهدات اجرایی 
یکسال ونیم گذشته مواجه است. امیرحسین حریری گفت: ما 
برای از سرگیری اجراهای عمومی در مرکز تئاترمولوی قائل به 
تصمیمات کلان دانشگاه تهران درباره زیرمجموعه هایش هستیم 
و هنوز دانشگاه تهران به ما ابلاغیه و دستورالعملی درباره اینکه از 
چه زمانی می توانیم فعالیت های حضوری خود را از سر بگیریم، 
ابلاغ نکرده است. وی ادامه داد: اداره کل هنرهای نمایشی هم هنوز 
مجوزی در خصوص از سرگیری فعالیت های حضوری سالن های 
دولتی صادر نکرده است، هرچند می دانم در حال رایزنی با ستاد 
ملی مقابله با کرونا به منظور گرفتن تایید برای بازگشایی مجدد 
سالن ها هستند. حریری با اشاره به تعهدات اجرا نشده یکسال ونیم 
اخیر مرکز تئاترمولوی به دلیل شرایط و تعطیلی های کرونایی، 
یادآورشد: این وضعیت برنامه ریزی های ما را دچار اختلال کرده 
و با انباشت تعهدات اجرایی یکسال ونیم اخیر مواجه هستیم. 
ضمن اینکه برگزیدگان جشنواره تئاتر دانشگاهی هم در نوبت 
اجرا قرار دارند و باید طبیعتا تا قبل از دوره جدید جشنواره 
تئاتر دانشگاهی اجرای عمومی خود را سپری کنند. مدیر مرکز 
تئاترمولوی تاکیدکرد: در بهترین شرایط اگر طی روزهای پیش رو 
مجوز از سرگیری فعالیت های حضور در تالارمولوی صادر شود تا 
یکسال آینده جدول برنامه هایمان روی کاغذ پر است، مگر اینکه 
برخی گروه ها نتوانند با شرایط جدید خود را تطبیق دهند و ما به 
دنبال گروه های جایگزین برای اجرا باشیم. وی در پایان سخنان 
خود ضمن اظهار امیدواری برای مشخص شدن هرچه سریع تر 
وضعیت، گفت: در هفته جاری فراخوان ششمین دوره نمایشنامه 
خوانی مولوی را منتشر می کنیم و فارغ از بازگشایی مجدد یا ادامه 
وضعیت فعلی، بر مبنای شرایط این دوره را طی ۶ ماهه دوم سال 

۱۴۰۰ به صورت مجازی یا حضوری برگزار خواهیم کرد.

»برادوی« فعالیت هایش را از سر می گیرد
تئاترهای برادوی که از مارس ۲۰۲۰ بسته مانده اند و قرار 
است کارشان را دوباره شروع  کنند، با نمایش »همیلتون« و ۴ 
نمایش دیگر اولین تجربه خود را در دوران پس از کرونا ثبت 
کردند. تئاترهای برادوی که از زمان شیوع کرونا بسته مانده اند، 
درهایشان را دوباره باز می کنند. در حالی که اندور کومو فرماندار 
نیویورک در ماه می )اردیبهشت( اعلام کرده بود که تئاترهای 
برادوی دوباره فعالیت های خود را شروع می کنند اما سوال هایی 
که درباره کاهش ظرفیت نمایش ها و تمرین بازیگران وجود 
داشت موجب شد تا مالکان تئاترها ماه سپامبر را برای شروع 
فعالیت هایشان انتخاب کنند. شب ۱۴ سپتامبر اولین نمایشی که 
کارش را در برادوی شروع کرد نمایش موفق »همیلتون« بود که 
با سخنان لین مانوئل میراندا کارگردان آن به تماشاگران خوشامد 
گفت. این نمایش تا ۱۲ مارس ۲۰۲۰ و شروع کرونا در نیویورک 
روی صحنه بود. بازگشایی این نمایش بخشی از برنامه های 
بازگشایی تئاترهای برادوی را شب پیش رقم زد. در همین شب 
»شیرشاه«، »شیکاگو« و ۲ نمایش دیگر از جمله ۵ نمایشی بودند 
که در اولین شب بازگشایی به مخاطبان خیرمقدم گفتند. مقامات 
برادوی با صدور بیانیه ای اعلام کردند در صددند تا با ظرفیت کامل 
کارشان را از سر بگیرند و در عین حال در نهایت امنیت بهداشتی 
و سلامتی به مخاطبان و نیز کارمندان شان خوشامد بگویند. در 
حالی که شماری از نمایش ها بلافاصله روی صحنه می روند یا ادامه 
نمایششان را از زمان پیش از کرونا از سر می گیرند، برخی دیگر 

به تدریج روی صحنه می روند. 

مینا  وحید: 

 مهتاب »افرا« 
 قبلا در 

تلویزیون نبود

»نسرین بابایی« بازیگر نقش »پروین« در سریال 
»افرا«ست که تا به حال نقش های بسیاری را در 
کارنامـــه کاری خود داشته است. او در سریال های 
»وارش«، »گـذر از رنج ها«، »بیگانه ای با من است«،  
»محکومین«، »سرگــذشت« و... به ایفای نقش 
پرداخته است و جــالب اینکه با توجه به اصالت 
شمالی بودنش،  تعداد قابل توجهی از نقش های او 
نیز در قالب خانم های شمالی است. »فارس«، با 
»بابایی« که این روزها ۲ سریال »افرا« به کارگردانی 
بهرنگ توفیقی و »در کنار پروانه ها« به کارگردانی 
داریوش یاری را در حال پخش دارد، درباره جزئیات 
این نقش ها و حضور بازیگران شمالی در یک سریال،  
قصه های تاثیرگذار و پیش بینی مخاطبان درباره 
»افرا« گفت وگویی انجام داده که در ادامه می خوانید.
 تا به اینجـــای پخش سریـال »افرا« 

بازخوردها چطور بوده است؟ راضی بودید؟
کامنت ها و دایرکت های خیلی خوبی از مردم 
دریافت کردم و این نشان می دهد که سریال را دوست 
داشتند. حتی برخی ها آنقدر ذهنشان درگیر شده که 
اصرار دارند ما بگوییم پایان بندی سریال چه می شود. 
همه اینها نشان می دهد مردم سریال را دیدند و آن را 
دوست دارند، حتی اگر نقدی هم به آن داشته باشند. 
اتفاقا یکی از مواردی که باعث شده کارهای آقای 
توفیقی همیشه مخاطب داشته باشند، این است که 

بسیار نقدپذیر هستند.
 جذابیت این سریال را در چه می دانید؟

 آدم هایی روبه روی همدیگر قــرار گرفتند در
 ۲ خانواده وارد اجتماع شدند. انسانیت، عشق، تنفر، 
شرافت، غیرت و همه اینهایی که به انسان ارزش 
می دهد و هر آنچه می تواند آدم را به تباهی ببرد 
روبه روی هم قرار گرفته و خیروشر باهم در این سریال 
وارد جنگ شده است. انسان در این اجتماع می جنگد 
تا به انسانیت برسد و تقابل بین عشق و تنفر و... همگی 
در »افرا« نمود دارد. در حالت کلی این سریال بحث 
خانواده، محیط زیست و همه موضوعات را در کنار 
هم دارد که باعث شده تا یک درام خوب شکل بگیرد.

 کدامیک از این داستان ها که گفتید، برای 
مردم جذاب تر بوده است؟

یکی از مهمترین ویژگی هایی که این سریال 
دارد و آن را جذاب کرده، این است که چند قصه 
را به موازات هم پیش می برد. بنابراین نمی توانیم 
بگوییم کدام قصه به دیگری ارجحیت دارد؟ یا کدام 
مهم نیست؟ حق با چه کسی است و حق با چه کسی 
نیست؟ شما نمی توانید هیچ فردی را مقصر بدانید، 

هیچ فردی را نمی توانید بی گناه بدانید و هیچ فردی 
را هم نمی توانید گناهکار بدانید. در این قصه حق با 
هیچکس نیست و حق با همه هست. داستان های 
جذابی دارد که در کنار هــم با آدم های متفاوت 

رخ می دهد.
 از جالب ترین پیام ها و بازخوردهایی که از 

مخاطبان تان دریافت کردید، بگویید.
این بود که می گفتند اصلا نمی توانیم این سریال 

را پیش بینی کنیم.
 »افرا« از جمله سریال هایی است که قصه 
درگیرکننده ای دارد، قصه این سریال چقدر 

شما را به عنوان بازیگر درگیر خود کرد؟
فکر می کنم اگر قسمت هــای بعدی را ببینید، 
متوجه می شوید که چقدر درگیرش شدم و الان 
نمی توانم توضیحی در این باره بدهم چون که قصه 

لو می رود.
 موضوعی که درباره شمــا وجود دارد این 
است که اغلب سریال هایی که بازی کردید و 
به خوبی هــم دیده شد مثل »وارش«، »گذر 
از رنج ها«، »افرا«، »در کنار پروانه ها«، در خطه 
شمال کشور تصویربرداری شده است. این 

حضور و انتخاب، عامدانه بوده است؟
نه اینطور نیست و عمدی در کار نبوده است. من 
اصالتا گیلانی هستم اما این کارهایی که می گویید 
خیلی اتفاقی بوده است. محکومین، بیگانه ای با من 
است، سرگذشت از جمله سریال هایی بود که در 
تهران ضبط شده بود. اتفاقا سریال در بیگانه ای با من 
است نقش خانم بوشهری را داشتم که جنوبی هم 

صحبت می کرد.
 همانطور کــه دیدیم، تعدادی از بازیگران 
این سریال از بومی های شمال و تعدادی دیگر از 
بازیگران تهرانی انتخاب شده اند. برای انتخاب 
شما در سریال افرا چقدر گیلانی و شمالی 

بودن تان اهمیت داشت؟
همان ابتدای سریال به من گفت وقتی شروع به 
خواندن فیلمنامه کردم پیش خودم گفتم خیلی مهم 
نیست که نقش پروین را چه کسی بازی کند، اما بعداز 
چند روز به جایی از قصه رسیدم که دیدم نمی شود و 
بازیگر نقش پروین باید یک بازیگر کار کرده باشد و 
تمامی  ریزه کاری های یک بازیگر را بلد باشد و در این 
انتخاب صرفا شمالی بودن من مهم نبود. از سویی 
به خاطر سکانس هایی که پیش رو داریم و هنوز پخش 
نشده است توانمندبودن بازیگر نقش پروین برای 

آقای توفیقی مهم بود.

 یعنی در قسمت های بعدی حجم بازی شما 
بیشتر می شود؟

بله و سخت.
 اما تا به اینجای سریال که پخش شده است 
نقش پروین خیلی محوری نیست و در برخی 

سکانس ها به طور محدود حضور دارد.
یکی از ویژگی های سریال افرا این است که به همه 
بازیگران فرصت داده است. مخاطب شخصیت پروین و 
اعظم را در قسمت های بعدی خواهد دید. آقای توفیقی 
در این سریال به همه بازیگران فرصت دیده شدن داده 
است و فقط مخاطب باید حوصله کند تا پایان همراه 
ما باشد. اگر دقت کرده باشید ما هیچ بازیگر خنثی و 
بیهوده ای در سریال نداریم و حتی مرد ماهی فروش 
هم در قصه تاثیرگذار است. باید گفت ذات قصه به این 
شکل است و شما همه شخصیت ها را به موقع می بینید 
و نویسنده اصراری ندارد که در همان قسمت اول بگوید 
این بازیگر نقش اصلی است و همه بازیگران سریال 
»افرا« نقش اول هستند و همگی در جای خود تاثیر 

بسزایی دارند.
 چقدر روی لهجــه شمالی تمرکز وجود 
داشت؟ با توجه به اینکه برخی شخصیت ها اصلا 

لهجه ندارند.
بله برخی بازیگرها لهجــه دارند و برخی هم نه. 
درست بودن لهجه به تعصبی برمی گردد که تهیه کننده 
و کارگردان به این خطه دارند. آقای توفیقی در 
مصاحبه ای گفته بود من دینی به شهر خودم دارم و 

می خواهم این دین را ادا کنم.
 برخی ها بر این باورند که سریال »افرا« در 
کنار خوش ساخت بودن، انتخاب خوب بازیگران 

و قصه پرکششی که دارد، سریال تلخی است.
این را قبول ندارم. در زندگی همین الان امروز 
من و شما اتفاقات ریز و درشتی دارد و ما می خواهیم 
نشان دهیم خانواده ایرانــی تحت هیچ شرایطی 
نمی توانند چشم هایشان را روی همدیگر ببندند. 
هیچ چیزی نمی تواند اینها را به سکون و ترک وادار 
کند. خانواده های اصیل ایرانی تلاششان را می کنند و 
از آنجا که می خواهیم خانواده ایرانی درستی را نشان 
دهیم باید بگویم اصلش این است. خانواده هایی که با 
چنگ و دندان خانواده و بنیان شان را حفظ می کنند. 
این اتفاق ها در همه زندگی ها وجود دارد، از اتفاق های 
تلخ تا شادی اما اینکه چطور می خواهیم با این اتفاق ها 
سازگاری کنیم و از کنارشان عبور کنیم و حلش کنیم 

این خیلی مهم است.
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